مینتادکس کبسول مدید التحرر ۹۰ ملغ.



كل كبسولة مديدة التحرر تحتوي: (حبيبات مديدة التحرر ملبسة معوياً) ٩٠ ملغ من زيت النعناع عالى النقاوة (ما يكافئ بالمجمل ٥, ١ ٤ ملغ منثول).

السواغات:

حبيبات مديدة التحر ر ملبسة معوياً مستور دة جاهز ة للتعبئة.

آلية التأثير:

يمتلك هذا الدواء تأثير مضاد للتشـنج على العضلات الملسـاء في الجهاز المعدي المعوى. كما يمتلك تأثير طارد للريح ، مدر الصفراء ، مضاد للجراثيم .

الحركية الدو إنية:

يتم امتصاص المنثول بسرعة بعد تناوله عن طريق الفم ، ويتم اطر احبه بشكل رئيسي عن طريق الصفراء . تم تحديد المنثول- غلكورونيد باعتباره المستقلب الرئيسي ، بالإضافة إلى مشتقات المنثول أحادية أو ثنائية الهيدر و كسيل.

الاستطبابات:

- السعال / التهاب القصبات
 - التهاب الفم و البلعوم
 - شكاوى الكبد و المرارة
 - شكاوى عسر الهضم
- الميل إلى الإصابة بالانتانات
- يستخدم الدواء داخليا لتشنجات الجزء العلوي من الجهاز الهضمي والقنوات الصفر اوية ، القولون العصبي ، التهاب الجهاز التنفسي ، و التهاب الفم و الغشاء المخاطي ل البلعوم.

مضادات الاستطباب:

تشمل مضادات الاستطباب للاستخدام الداخلي:

انسداد القنوات الصفر اوية ، التهاب المرارة . أذيات الكبد الشديدة . يمكن أن يعاني الحاملين لحصوات المرارة من المغص بسبب تأثيره الكولينرجي.

التأثير ات الحانسة:

قد يتسبب زيت النعناع بتفاعلات حساسية تتميز بالتهاب الجلد التماسي , حرق جلدي , تو هج , تدميع , صداع و قد يسبب زيادة أعر اض حرقة المعدة ، وفتق الحجاب الحاجز ، وقرحة المعدة. احتباطات:

العامة: لا توجد مخاطر صحية معروفة بالتزامن مع الاستخدام السليم للجر عات العلاجية المحددة. يمكن أن يؤدي تناوله إلى شكاوى معدية عند الأشخاص المعر ضين لذلك

يمتلك الزيت العطري احتمالية ضعيفة لحدوث حساسية بسبب محتواه من المنثول.

يجب توخي الحذر عند إعطاء هذا الدواء للمرضى الذين لديهم الميل لحدوث القلس المعدى المريئي.





التداخلات الدوائية:

- قد يتبطريت النعنع أنزيم سيتوكروم 3A4 (CYP-450) ، يستخدم بحذر مع الأدوية التي تستقلب بهذا الأنزيم.

الحمل و الإرضاع:

تم تو ثيق ردود الفعل السلبية ، خاصة مع الجرعات الكبيرة ، باستخدام النعناع. يجب تجنب استخدامه في الحمل بسبب تأثير اته المطمثة. يُقال إنّ النعناع من أكثر الأدوية العشبية شيوعًا التي تستخدمها النساء في البلدان الآسيوية ، وفي جر عات منخفضة ، يُعتبر آمنًا أثناء الحـمل ، مع عدم وجود آثار ضارة على الأم أو الجنين. ومع ذلك ، فإن تناول جر عات عالية يمكن أن يؤدي إلى الحيض و الإجهاض.

الجرعة وطريقة الاعطاء:

الجرعة الموصى بها حتى ٢٠٠٠ ملغ/يو ميا من زيت النعنع الملبس معويا.

من أجل الكبسول الحاوي على زيت النعنع بتركيز ٩٠ ملغ:

في الحالات الشديدة: يعطى كبسولتان ثلاث مرات في اليوم (لمدة أربعة أسابيع).

الوقاية اليومية للصحة الهضمية: يعطى كبسولتان مرة واحدة يوميا. يجب أن تتناول الكبسو لات قبل الوجبات ب ٣٠ – ٩٠ دقيقة.

فرط الجرعة:

لم يتم تسجيل حالات تسمم

الجرعة الدنيا المميتة من المنثول تقدر ب٢غ

بالرغم من أنه قد نجا الأفراد بجرعات أعلى (٨ إلى ٩ غ).

شروط الحفظ:

يحفظ المستحضر دون الدرجة ٣٠ مئوية بعيدا عن متناول الاطفال

التعبنة:

عبوة من الكرتون تحوي صفيحة او ثلاث صفائح pvc/alu تحتوي كل صفيحة على ١٠ كبسو لات مديدة التحر ر

- الدواء مستحضر ولكن ليس كغيره من المستحضر ات. الدواء مستحضر يؤثر على صحتك واستهلاكه خلافًا للتعليمات يعرضك للخطر
- انته بندقة وصفة الطبيب وطريقة الاستعمال المنصوص عليها وتعليمات الصيدلاني الذي صرفها لك فالطبيب والصيدلاني هما الخبيران بالدواء ونفعه وضرره لا تقطع مدة العلاج المحددة من تلقاء نفسك ولا تزد عليها بدون استشارة الطبيب

لا تترك الأدوية أبدأ في متناول أبدى الأطفال



(اتحاد الصيادلة العرب)

شركة أوغاريت للصناعات الدوائية فنری وشرکاه – حلب، سوریة





MINTADEX

Sustained release capsules 90mg



Each Sustained release Capsule Contains Sustained release enteric coated pellets: 90 mg Ultra-Purified Peppermint Oil (Total L-Menthol: 41.5 mg).

EXCIPIENTS:

Imported ready to fill Sustained release enteric coated pellets.

Pharmacodynamics:

The drug has a spasmolytic effect on smooth muscle of thegastrointestinal tract. It is a carminative, cholagogue, antibacterial.

Pharmacokinetics:

Absorption of menthol is rapid following oral administration, and elimination is mainly via bile.

Menthol-glucuronide has been identified as the main metabolite, in addition to mono- or dihydroxylated menthol derivatives

Indications:

- Inflammation of the mouth and pharynx.
- Liver and gallbladder complaints.
- Dyspeptic complaints.
- Tendency to infection.

The drug is used internally for cramps of the upper gastrointestinal tract and bile ducts, irritable colon, catarrhs of the respiratory tract, and inflammation of the oral and pharyngeal mucosa.

Contraindications:

Contraindications for the internal administration of the drug Include:

Occlusion of the biliary ducts, gallbladder inflammation and severe liver damage. Gallstone carriers could experience colic due to the cholagogic effect.

Adverse Effects:

Peppermint oil may cause allergic reactions characterized by contact dermatitis, cutaneous burning, flushing, lacrimation, and headache, and may cause worsen the symptoms of heartburn, hiatus hernias, and stomach ulcers.

Precautions:

General: No health hazards are known in conjunction with the proper administration of designated therapeutic dosages.

The intake can lead to gastric complaints in susceptible persons.

The volatile oil possesses a weak potential for sensitization due to its menthol content. One is advised against administration of the drug in the presence of a tendency to gastro esophageal reflux.







Interactions:

- Peppermint oil may inhibit cytochrome P450 (CYP-450) 3A4; use caution when administering with drugs metabolized by this enzyme

Pregnancy/Lactation:

Adverse reactions, particularly with higher doses, have been documented with use of peppermint. Use in pregnancy should be avoided because of emmenagogue effects. Peppermint is reported to be one of the most commonly used herbal medicines by women in Asian countries and, in low doses, is considered safe during pregnancy, with no harmful effects observed to mother or fetus. However, consumption of high doses can trigger menstruation and abortion.

Dosage and Administration:

Dosages of up to 1,200 mg/day of enteric-coated peppermint oil .

For capsules containing 90 mg peppermint oil:

When in Flare: Two capsules, three times a day, for four weeks.

Daily and Proactive Gut-Health Support:

Two capsules once a day.

Take 30 to 90 minutes before a meal, with water

Overdosage:

Cases of poisoning are not recorded. The minimal lethal dosage of menthol is estimated to be 2 gm, although

individuals have survived higher dosages (8 to 9 gm).

STORAGE CONDITIONS:

Store below 30 °C. Out of reach of children.

PACKAGING:

A carton box containing one or three PVC/Alu blister strips, each contains 10 sustained release capsules.

THIS IS A MEDICAMENT

 -A medicament is a product but unlike any other products.
 -A medicament is a product which affects your health, and its consumption confrary to instructions is dangerous for you.
 -Follow strictly the physician's prescription, the method of use and the instructions

-hollow strictly the physician's prescription, the method of use and the instructior
of the pharmacist who sold the medicament. The physician and the pharmacist
are experts in medicine, its benefits and risks.
 -Do not by yourself interrupt the period of treatment prescribed for you.

Do not repeat the same prescription without consulting your physician.
 KEEP THE MEDICAMENTS OUT OF REACH OF CHILDREN

KEEP THE MEDICAMENTS OUT OF REACH OF CHILDRE



Ugarit pharmaceutical Co. Fanari & Partners - Aleppo, Syria





